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 PROTOKÓŁ   Nr XLII/14 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  12 listopada 2014 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
   
1) Brzezicki Józef 
2)   Burnat Krystyna   
3) Goc Robert 
4) Kimla Renata 
5) Konopa Halina 
6) Laskowski Mieczysław 
7) Przynoga Franciszek 
8) Rodak Jerzy 
9)   Sawicki Marek 
10) Smaga Anatol 
11) Wdowiak Mirosław 
12) Żołnowska Maria 
 
Nieobecni: 
Czarnota Zdzisław 
Janczyk Paweł 
Stanisławski Mikołaj 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
 

 Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak – Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
5) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej 
7) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
8) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
9) Jolanta Dąbrowska – Dyrektor Gimnazjum w Iłowej 
10) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
11) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
12) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
13) Urszula Pluta – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepanowie 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I. Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany w 

porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
                    Prowadzi Przewodniczący Rady Miejskiej 
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Ja chciałbym wprowadzić tutaj jedna uchwałę, która wpłynęła w międzyczasie tj. uchwała w 
sprawie skargi na Burmistrza Iłowej i wprowadzam ją w punkcie po 3) uchwale jako uchwała 4) – 
przedstawię ją bliżej podczas omawiania uchwał. 
 
II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej z okresu między sesjami 
oraz  z VI kadencji RM. 

2. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Iłowej. 
3. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady 

Miejskiej. 
4. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

5. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

6. Przyjęcie uchwały w sprawie: 
1) określenia szczegółowych warunków udzielenia stypendiów w ramach Lokalnego 

Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa – referuje 
Przewodniczący Komisji ds. Publicznych (Druk Nr 167), 

2) skargi na działalność Burmistrza Iłowej –  referuje Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk 
Nr 166 str 7), 

3) przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi dot. bezczynności Burmistrza Iłowej – referuje 
Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk Nr 166 str 8),  

4) skargi na działalność Burmistrza Iłowej – referuje Przewodniczący Rady Miejskiej 
5) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 166 str 1-7), 
6) zmian uchwały budżetowej na rok 2014 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk 

Nr 168), 
7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

8. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych. 

10. Zakończenie XLII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Adam Gliniak –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 16.10.2014  r. do dnia 12.11.2014 r. : 

 w dniu 21 października br. w Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej uczestniczyłem 
w uroczystości z   okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego siedmiu par. Z tej okazji zostały   
wręczone medale,  okolicznościowe dyplomy i kwiaty, 

 w dniu 22 października 2014 roku spotkałem się z panem Rafałem Jurkowlańcem, Prezesem 
Zarządu Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej celem ustalenia zasad współpracy 
mającej na celu włączenie gminnej Strefy Aktywności Gospodarczej (podstrefa Azalia) w 
granice specjalnej strefy ekonomicznej. Został podpisany list intencyjny. W dniu 29 
października delegacja Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej odwiedziła nasze 
tereny Aktywności Gospodarczej oraz przeprowadziła  rozmowy w Urzędzie Miejskim 
dot. zawarcia umowy-porozumienia między Gminą Iłowa a Legnicką Specjalną Strefą 

Ekonomiczną, 

 zostały wydane 3 decyzje o warunkach zabudowy i 1 decyzja celu publicznego, 

 wydano 7 zaświadczeń o przeznaczeniu nieruchomości w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego, 
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 wydano 1 wypis i wyrys z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 

 wystąpiłem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wprowadzenie oznakowania 
umożliwiającego poruszanie się rowerzystów po chodniku przy ul. Traugutta, 

 ponownie wystąpiłem do Zarządu Dróg Wojewódzkich z wnioskiem o oczyszczenie 
pobocza drogi wojewódzkiej nr 296 na odcinku m. Czerna, ul. Żagańskiej i ul. Kolejowej w 
Iłowej oraz chodnika przy ul. Borowskiej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 300, 

 wydałem 2 zaświadczenia o posiadaniu gospodarstwa rolnego, 

 zostały odebrane roboty budowlane polegające na budowie oświetlenia ulicznego ul. Leśnej 
i ul. Poniatowskiego wraz z podpisaniem umów o dostarczenie energii elektrycznej oraz 
uzupełniono oświetlenie uliczne w m. Borowe, 

 zostały wyremontowane 3 przepusty na rowach melioracyjnych (2 w Janowie i 1 w Czernej) 
leżące w pasie drogi gminnej, 

 zakończono asfaltowanie odcinków dróg gminnych w ramach tzw. Schetynówek. W chwili 
obecnej trwają prace wykończeniowe, 

 wystąpiłem do Rejonu Energetycznego w Żarach z wnioskiem o ujęcie w planach 
inwestycyjnych przebudowy zasilania budynków zlokalizowanych w rejonie Pl. Wolności w 
związku z planowaną przebudową oświetlenia ulicznego w tym rejonie, 

 udzieliłem odpowiedzi na uwagi zawarte w protokole z posiedzenia Zebrania Wiejskiego 
Sołectwa Czyżówek dotyczące m.in. przekazania do użytkowania części działki nr 85/3, 

 odpowiedziałem na zapytania p. Ireny Sikora-Leśnej dotyczące upoważnień udzielonych 
Sołtysowi do sprawowania zarządu nad budynkiem świetlicy w Żagańcu, 

 wydano 9 decyzji zezwalających na usunięcie drzew, 

 umorzono 1 postępowanie w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew, 

 pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Żagańskiego położonej w obrębie  m. Iłowa oznaczonej działką nr 494/13, 

 w związku z pismem mieszkańców budynku nr 54 w Jankowej Żagańskiej o uregulowanie 
stanu prawnego dojazdu do ich posesji , wystąpiłem do Agencji Nieruchomości Rolnych z 
prośbą o wydanie opinii w kwestii nieodpłatnego przekazania Gminie Iłowa nieruchomości 
Agencji oznaczonych działkami nr: część działki nr 359/11, część działki nr 359/33 oraz  nr 
359/37, w celu uregulowania dojazdu do tej posesji, 

 wystąpiłem do Agencji Nieruchomości Rolnych z prośbą o wydanie opinii w kwestii 
nieodpłatnego przekazania Gminie Iłowa nieruchomości Agencji stanowiącej część działki 
nr 145 położonej w obrębie Borowe pod regulację stanu prawnego drogi, 

 na wniosek użytkownika wieczystego wszcząłem postępowanie w sprawie przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego gruntu w prawo własności nieruchomości gruntowej ozn. 
działką nr 719/12 położonej w m. Iłowa, Plac Wolności 19, 

 wydając decyzję zatwierdziłem podział nieruchomości w obrębie m. Iłowa, oznaczonej 
działkami nr 68/1 i  69/1,  

 rozwiązałem za porozumieniem stron  umowę najmu-dzierżawy dot. gruntu ozn. działką nr 570 
w Iłowej, 

 podpisałem protokoły uzgodnień dot. sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w 
Iłowej przy ul. Traugutta 24/18, ul. Żagańskiej 41/3, ul. Traugutta 23/17 oraz dot. zmiany 
wysokości udziałów związanych z własnością lokali w Iłowej przy ul. Traugutta 23/4 i 
23/10, 

 podpisując umowę zleciłem wznowienie punktów granicznych działek stanowiących 
własność Gminy Iłowa w Czernej nr 84/1, 84/2, 84/3 i 84/4 oraz w Koninie Żagańskim nr 
689, 

 zaopiniowałem pozytywnie projekt tymczasowej organizacji ruchu na czas prowadzenia 
robót związanych z wykonywaniem prac związanych z budową linii kablowej w obrębie 
drogi gminnej w Koninie Żagańskim oraz projekt tymczasowej organizacji ruchu na czas 
budowy przyłącza gazowego do budynku mieszkalnego na działce 1286/2 w pasie drogi 
gminnej w Iłowej przy ul. Leśnej, 
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 w związku z wnioskiem mieszkańców ul. Traugutta od nr 2 do nr 13 w Iłowej wystąpiłem 
do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze o rozważenie możliwości usytuowania 
przystanków autobusowych przy DW 296 w Iłowej przy ul. Traugutta z kierunku od m. 
Klików i do m. Klików, 

 w związku z wnioskiem Wspólnoty Mieszkaniowej przy Placu Wolności 13 w Iłowej 
zezwoliłem na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej na czas remontu dachu na tym 
budynku, 

 uzgodniłem lokalizację przyłącza kablowego n.n. 0,4 kV w pasie drogowym dróg (działki 
dróg nr ewid. 501 i 502) stanowiących własność Gminy Iłowa w Czernej do działki nr 
342/3, 

 uzgodniłem pozytywnie rozbudowę budynku gospodarczego na działce nr 24 w Czernej 
przy drodze gminnej leżącej na działkce nr 514, 

 uzgodniłem lokalizację przyłącza gazowego niskiego ciśnienia w pasie drogi gminnej – ul. 
Leśna w Iłowej –  do budynku projektowanego na działce nr 1286/2, 

 na wniosek Biura Technicznego Instel Projekt Spółka Jawna z Zielonej Góry wszcząłem 
postępowanie dot. zmiany decyzji w sprawie uzgodnienia lokalizacji projektowanej trasy 
linii kablowej 20 kV relacji GPZ Jankowa Żagańska – RS Iłowa w pasie drogowym drogi 
gminnej w Koninie Żagańskim - działka nr ewid. 625/1, 

 zezwoliłem na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej w Czernej (działka drogi nr 507  na 
czas remontu zjazdu o parametrach zjazdu indywidualnego do działki nr 393, 

 uzgodniłem trasę elektroenergetycznego przyłącza kablowego do działki nr 230 przez 
działkę nr 232 w Iłowej oraz trasę elektroenergetycznego przyłącza kablowego  
projektowanego do działki nr 1286/2 w Iłowej w pasie drogowym drogi gminnej 
stanowiącej własność Gminy Iłowa w Iłowej przy ul. Piaskowej- działka nr ewid. 296, 

 w ramach podpisanych umów wykonano remonty dróg gruntowych w Czernej , Koninie 
Żagańskim, Iłowej, Kowalicach, remont mostu w Kowalicach, niwelację terenu przy 
nowym cmentarzu w Iłowej  oraz zebrano pobocza na drodze gminnej w Iłowej przy ul. 
Traugutta, 

 odnośnie rejestru przedsiębiorców został wpisany 1 przedsiębiorca, zmiany wpisów 
dokonało 4 przedsiębiorców, działalność zawiesiło 5 przedsiębiorców, wykreślono wpisy 3 
przedsiębiorców, 

 nadano 1 numer porządkowy nieruchomości, 

 wszczęto 2 postępowania w sprawie wydania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

 udzieliłem również 2 informacji dotyczących danych z ewidencji działalności gospodarczej i 
1 informację dotyczącą nazw ulic i numerów dróg gminnych. 

 
Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny oraz  z VI kadencji RM.  

Ad. II pkt 2  

Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Iłowej. 
Pan Adam Gliniak –  Burmistrz Iłowej przedstawił analizę oświadczeń majątkowych złożonych 
Burmistrzowi Iłowej do dnia 30 kwietnia 2014 r. 

Ad. II pkt 3 
Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – zapoznał z analizą oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Iłowej za 2013 rok, 
następnie z  analizą oświadczeń majątkowych Wojewody Lubuskiego złożonych przez Burmistrza i 
Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz z analizą oświadczeń majątkowych Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Żaganiu dotyczącą radnych Rady Miejskiej w Iłowej oraz kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy i osób funkcyjnych urzędu, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu 
dot. kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej.  
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Ad. II pkt 4 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Mirosław Wdowiak – Radny  
Panie Burmistrzu niedawno na ulicy Ogrodowej wykonywano wykopy i kładziono kabel 
energetyczny. Wiem, że to jest ulica Starostwa, ale chodzi mi o uporządkowanie tego terenu po 
wykonaniu robót tzn. chodzi o ten skwer przy „Mostku Miłości”, gdzie zostały zniszczone krzewy 
różaneczników, czy firma wykonująca prace zrobi nasadzenia i przywróci do stanu pierwotnego. 
Bardzo prosiłbym o interwencję w tej sprawie, chociaż wiem, że to teren należący do Powiatu. 

Drugi wniosek – jesteśmy w przededniu wyborów, całe miasto jest oplakatowane – jest to normalne 
przed wyborami, ale chciałbym taki wniosek złożyć, aby po terminie kiedy wszystkie komitety 
wyborcze zobowiązane są do uprzątnięcia tych wszystkich plakatów ewentualnie zlecić Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej wykonanie tych czynności i obciążenie fakturami wszystkich komitetów 
wyborczych, które tego nie dokonają. Chodzi o to, żeby po wyborach miasto było czyste, a nie jak 
to niestety wcześniej bywało przez całą zimę resztki tych plakatów jeszcze gdzieś tam wisiały. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – chciałbym poinformować, że do Rady 
Miejskiej wpłynęło pismo od PKS w Żarach, ja skierowałem je do Komisji ds Publicznych w 
sprawie publicznego transportu zbiorowego. Również drugie pismo, które wpłynęło w 
międzyczasie do Rady Miejskiej to jest pismo Firmy Usługowej „Szymanek” – firma zarządzająca 
Wspólnotami Mieszkaniowymi informuje o zaległościach w opłatach za lokale mieszkalne będące 
własnością Gminy Iłowa. Z tym pismem można się zapoznać. Również następne pismo, które 
wpłynęło 4 listopada 2014 roku z Lubuskiej Izby Rolniczej do Rady Miejskiej – Lubuska Izba 
Rolnicza w związku z ogłoszeniem przez GUS w 2014 roku ceny 1 g żyta na kwotę 61,37 złotych, 
która będzie stanowiła podstawę do ustalenia wysokości podatku rolnego na 2015 rok, zwraca się 
do Państwa o rozważenie obniżenia tego wskaźnika.  
 
Ad. II pkt 5 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone. 
 
Ad. II pkt 6 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia szczegółowych warunków udzielania stypendiów w ramach Lokalnego 
Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – Szanowni Państwo uchwała ta jest jak 
gdyby dopełnieniem uchwały, którą przyjęliśmy na poprzedniej sesji Rady Miejskiej, a wiec 
Programu Wspierania Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży w Gminie Iłowa. Uchwała ta w sposób 
precyzyjny szczegółowo określa warunki jakie należy spełnić, aby ubiegać się o stypendium 
Burmistrza. Zawiera również tryb postępowania komisji weryfikującej składane wnioski, punktację 
niezbędną do określenia listy rankingowej. Jak Państwo wiecie już od kilku lat uczniowie mogą się 
już ubiegać o stypendium Burmistrza na podstawie wcześniejszej uchwały, wcześniejszego 
regulaminu. Tu nastąpiło kilka istotnych zmian i do nich należą: przede wszystkim usunięto zapis o 
ocenie ze sprawowania, do tej pory w poprzednim regulaminie był warunek, że uczeń musi mieć co 
najmniej ocenę dobrą ze sprawowania, aby mógł taki wniosek złożyć. Tu takiego warunku nie ma. 
Poza tym komisja zaproponowała, aby rozszerzyć listę podmiotów organizujących zawody i 
konkursy sportowe, chodzi tu szczególnie o podmioty prywatne, gdyż tak jak Państwo wiecie coraz 
częściej zastępują one w organizacji Kuratoria Oświaty, Ministerstwo Edukacji, ponieważ posiadają 
takie środki, a nasi uczniowie biorą udział w takich zawodach, konkursach i osiągają sukcesy. 
Dlatego chcielibyśmy, aby również zostali oni nagrodzeni. Ponadto po raz pierwszy wprowadzono 
zapis umożliwiający uczniom reprezentującym nasze województwo czyli kadrowiczom, którzy 
biorą czynny udział w zawodach międzywojewódzkich, ogólnopolskich o ubieganie się o 
stypendium Burmistrza. I to są takie najbardziej istotne zmiany, które wprowadziliśmy. W 
pozostałych punktach jest tak jak w dotychczasowym regulaminie. 
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Pan Jerzy Rodak – Radny – mam jedno pytanie, bo nie zrozumiałem, czy usunięcie zapisu, że nie 
bierze się pod uwagę oceny z zachowania wynika z ustawy?  

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – po prostu ocena jest taka, że wszyscy 
uczniowie muszą być równo traktowani. Tu ocenia się osiągnięcia ucznia w jakiejś dziedzinie. 
Natomiast różnicowanie na podstawie oceny z zachowania byłoby nierównym traktowaniem 
dwóch, czy więcej uczniów. Takie również jest stanowisko Kuratorium, które zwraca uwagę na to, 
aby dzieci nie były jakby podwójnie karane. Ocena z zachowania to jest jedno, to jest konsekwencja 
jego zachowania, natomiast konkretne osiągnięcia w jakiejś dziedzinie jeżeli dziecko jest wybitnie 
uzdolnione i osiąga, także nie może jedno rzutować na drugie. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową  przerwę w obradach. 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – wznawiamy obrady po przerwie, w 
dalszym ciągu na sali jest 12 radnych, obecnie przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad. 
 

2) skargi na działalność Burmistrza Iłowej 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – proszę Państwa na poprzedniej sesji w 
dniu 16 października 2014 roku podjęliśmy uchwałę w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej 
skargi na działalność Burmistrza Iłowej i stwierdziliśmy, że w związku ze skomplikowanym 
charakterem sprawy i koniecznością przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego ustala się 
termin załatwienia skargi do dnia 21 listopada 2014 roku,  jest to skarga Pani Ireny Sikory-Leśnej. 
Jak wiemy Komisja Rewizyjna skargą powyższą się zajmowała w związku z tym na dzisiejszej 
sesji jest przygotowana uchwała w sprawie rozpatrzenia tej skargi. Rozumiem, że mogę poprosić 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Jerzego Rodaka o zabranie głosu. 

Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – chciałem przypomnieć, tak jak w 

protokole nasze podejście było jako komisji, że ze względu na zawiłość tej sprawy i toczącą się 

sprawę sądową nie byliśmy w stanie ocenić, czy na tym etapie jest zasadność, czy nie jest 

zasadność tej skargi podnoszonej przez Panią Leśną, która w swoim piśmie nawet składając tą 

skargę ujęła to zdanie, które już na poprzedniej sesji ja cytowałem, że jej nie chodzi o 

rozstrzygnięcie jakiejkolwiek sprawy lecz przedstawienie faktów świadczących o podejmowanych 

działaniach. Logika w tym całym postępowaniu, analizując te wszystkie dokumenty doszliśmy do 

wniosku, że tu chodzi o sam fakt zrozumienia, gdzie jest jej własność, a gdzie jej nie ma. Skarżąca 

wychodzi z założenia, że ma 80% udziału jak gdyby w całości tej nieruchomości, czyli i w 

pomieszczeniach przynależnych, w budynkach i w gruncie. Ja nie znam sprawy sądowej, jako 

komisja nie znamy do końca co tam się toczy w Sądzie, ale wyszliśmy z założenia, że trudno jest 

ocenić, bo Sąd najprawdopodobniej tu podejdzie do rozwiązania i jak gdyby wytłumaczenia 

skarżącej, gdzie tu jest logika. Chodzi po prostu o wytłumaczenie, w którym momencie ona być 

może nie zrozumiała pewnych faktów, co wynikało z protokołu, który był nam przedstawiony,   

jeszcze przed sprzedażą, gdzie ustalono fakty co jej jak gdyby wtedy sprzedaje się. Więc ona się 

trzyma, że to co zostało to ona jeszcze 80% udziału ma. Dla mnie, dla komisji analizując 

dochodzimy do wniosku, że póki się nie rozstrzygnie ten moment w rozprawie sądowej, to jest 

nieuzasadniona skarga, bo patrząc nawet na działania podejmowane przez Burmistrza, który chce 

utrzymać tą świetlicę dla tego społeczeństwa, no jest tu logika działania, bo nie ma możliwości tam 

postawienia świetlicy, czy obiektu nowego, bo nawet nie ma takiej działki Gmina, żeby można było 

coś nowego zrobić, takie działanie podjąć. I tu jest postępowanie Burmistrza jak gdyby prawidłowe.  
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Podejmując działania w kierunku nawet oddzielenia powiedzmy instalacji elektrycznej to pojawia 

się moment, że Pani Leśna już od razu tam reaguje, bo ona jako współwłaściciel nie pozwala na to. 

Jakikolwiek krok podejmujący czynności Burmistrz jak gdyby jest uwiązany w tym momencie, nic 

nie można zrobić, bo jest od razu reakcja współwłaściciela. Dla komisji na dzień dzisiejszy patrząc 

na to co się dzieje na tym etapie to jest nieuzasadniona skarga. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi dot. bezczynności Burmistrza Iłowej 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – proszę Państwa do Urzędu 
Wojewódzkiego wpłynął wniosek – monit Pana Henryka Maliszewskiego dot. braku odpowiedzi na 
pisma ze strony Burmistrza jak również Kierownika ZGKiM, to pismo zostało w dniu 14 
października 2014 roku przekazane do Rady Miejskiej w Iłowej i Rada Miejska po 
przeanalizowaniu kopią udzielonej odpowiedzi powinna poinformować Urząd Wojewódzki. W 
związku z kończącą się Kadencją Rady Miejskiej nie wyznacza się terminu załatwienia skargi.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (R. Kimla) 

Uchwała została podjęta. 
 

4) skargi na działalność Burmistrza Iłowej 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – proszę Państwa 27 października 2014 
roku do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Iłowej wpłynęło zażalenie na postanowienie z dnia 21 
października 2014 roku zawarte w uchwale Rady Miejskiej w Iłowej Nr 325/6/XLI/14 (w tym 
miejscu Pan Przewodniczący Rady odczytał treść zażalenia).  Po konsultacji z Radcą Prawnym 
Urzędu Miejskiego w Iłowej w związku z tym, że w/w zażalenie nie wniosło nowych istotnych 
faktów do tego co było przedmiotem badania przez Komisję Rewizyjną rozpatrując ostatnią skargę 
i uznając ją za bezzasadną proponuję po konsultacji z Panią Mecenas, aby Rada podtrzymała swoje 
poprzednie stanowisko w tej sprawie. 

Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – ja jeszcze chciałem zwrócić uwagę na 
jedno, bo mamy przykład Żagańca, dopóki nie nastąpi wydzielenie fizyczne tych pomieszczeń, a 
tam na razie nie da się tego zrobić, bo muszą być trwałe ściany dzielące, zresztą my rozpatrując tą 
skargę w protokole te wszystkie  warunki, które tu Pan Burmistrz przedstawił zawarliśmy. I przez 
Pana Maliszewskiego kierowanie w ten sposób sprawy… W tym momencie jak gdyby nastąpiła ta 
sprzedaż bez fizycznego podziału to doprowadziłoby to do tego co mamy w Żagańcu. Tam właśnie 
jest taki problem.  

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – to jaki jest wniosek pana radnego? 

Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – sądzę, że my jako Komisja Rewizyjna   

nie jesteśmy w stanie cokolwiek tutaj dokonać. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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5) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy –  konstrukcja uchwał podatku od środków transportowych 
polega tym, że minister określa zarówno górną jak i dolną stawkę tego podatku, natomiast my 
ustalając już konkretną stawkę na terenie gminy musimy mieścić się w tych widełkach określonych 
przez pana ministra.  

Zgodnie z przepisami jakie ukazały się w tym roku górne stawki podatku od środków 
transportowych wzrosły o 0,04% , natomiast jeżeli Państwo popatrzycie w uzasadnienie do uchwały 
to tam zostało przytoczone Rozporządzenie z zeszłego roku odnośnie dolnych stawek, ponieważ w 
tym roku na przyszły rok one się nie zmieniają, dokładnie w takich samych wysokościach nowe 
stawki są określone na rok przyszły. Konstrukcja naszych stawek podatku od środków 
transportowych polega na tym, że nasze stawki określamy w stosunku do stawek maksymalnych i 
tu jest określony w każdym przedziale procent.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) zmian uchwały budżetowej na rok 2014 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zostaje zmniejszony plan 
wydatków w dziale 757 o kwotę 55.000 zł, na które składa się zmniejszenie w kwocie 5.000 zł 
planu dotyczącego odsetek od kredytów i pożyczek ( rozdział 75702 § 8110 ) oraz zmniejszenie 
kwoty gwarancji o 50.000 zł ( rozdział 75704 § 8020  pozostała kwota 20.000 zł będzie dotyczyła 
zabezpieczenia roszczeń z tytułu przeniesienia gwarancji udzielonej przez Sudeckie 
Przedsiębiorstwo Robót drogowych z siedzibą w Jeleniej Górze udzielone Zarządowi Dróg 
Wojewódzkich w Zielonej Górze na Gminę Iłowa w związku z inwestycją dotyczącą budowy 
oświetlenia ulicznego przy ul. Traugutta ). 
W związku ze zgłoszeniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej nadwyżki w  planie w 
stosunku do potrzeb Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej zostaje zmniejszony  planu wydatków w 
dziale 852 o kwotę 138.000 zł. 
W dziale 854 rozdział 85415 §3240 zostaje zmniejszony plan wydatków o kwotę 11.613 zł  po 
zapewnieniu 20% udziału własnego w stosunku do otrzymanej dotacji na stypendia szkolne. 
W związku ze zgłoszeniem przez Dyrektora Szkoły Podstawowej w Iłowej braków w planie w 
stosunku do potrzeb zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 801 rozdział 80101 §§ 4010, 4110 
o kwotę 186.050 zł oraz w dziale 854 rozdział 85401 §§ 4010,4110 o kwotę 9.916 zł. 
Jak wynika z  wyjaśnień Dyrektora niedobór powstał w wyniku wypłaconego jednorazowego 
dodatku uzupełniającego w kwocie 45.397 zł, w roku 2014 planowano wynagrodzenia na poziomie 
roku 2013, a w roku 2014 były awanse zawodowe, co stanowi wzrost wynagrodzeń o kwotę 4.641 
zł, ponadto nastąpił wzrost nauczania indywidualnego planowano 10 godz. tygodniowo  gdyż tylko 
jedno dziecko miało orzeczenie PPP o potrzebie kształcenia indywidualnego. 
We wrześniu liczba godzin zwiększyła się o132 godz. w związku z tym, że przybyło uczniów z 
orzeczeniem o potrzebie kształcenia indywidualnego, co powoduje braki  w kwocie 83.275 zł. 
Kwota 52.737 zł na § 4110 jest pochodną od wynagrodzeń. 
Zwiększenie w rozdziale 85401o kwotę 9.916 zł wynika ze zwiększenia ilości zajęć świetlicowych 
o 20 godz., które nastąpiło po kontroli kuratoryjne.      
Zwiększeniu planu wydatków w dziale 801 rozdział 80103 § 2540 o kwotę 599 zł znajduje swoje 
pokrycie w zwiększeniu planu dochodów w dziale 801 rozdział 80103 § 2900 również o kwotę 599 
zł, niniejsze zmiany związane są z wpłatami gmin obcych za pobyt dzieci zamieszkałych na ich 
terenie w przedszkolu niepublicznym w „ Małej Szkole” w Koninie. 
Zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 801 rozdział 80101 § 2540 o kwotę 4.300 zł w 
związku ze zwiększeniem ilości uczniów o 2 osoby w „ Małej Szkole” w Koninie.  
Zmniejszenia w dziale 921 rozdział 92109 §§ 4118,4128,4178,4308,4418,4428 łącznie o kwotę 
1.680,05 zł  dotyczą zadania pn.” Plener Malarski” któremu towarzyszy zmniejszenie planu 
dochodów w dziale 921 rozdział 92109 § 2708 również  o kwotę 1.680,05 zł .   
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Zwiększenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92109 § 4210 o kwotę 90 zł, któremu 
towarzyszy zwiększenie planu dochodów w dziale 921 rozdział 92109 §0960 również o kwotę 90 zł 
związane jest z otrzymaniem darowizny przez Gminne Centrum Kultury i Sportu w Iłowej. 
W wyniku dokonanych zmian zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zostają zmniejszone o 
kwotę 5.338,05 zł.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (R. Goc) 

Uchwała została podjęta. 

Ad. II pkt 7 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 10 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 (K. Burnat, M. Sawicki) 
 
Ad. II pkt 8 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – jeżeli chodzi o ulicę Ogrodową i kable energetyczne wystąpimy 
się do Starostwa o zwrócenie uwagi na wykonanie przez wykonawcę przywrócenia do stanu 
pierwotnego tych działek. 

Jeżeli chodzi natomiast o uporządkowanie plakatów po wyborach może Sekretarz powie jak to 
wygląda od strony prawnej. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – zgodnie z nowym Kodeksem wyborczym komitety 
wyborcze mają 30 dni na usunięcie plakatów wyborczych. A więc jeżeli są 16 listopada wybory 
dodając 30 dni mamy datę do której muszą komitety to zrobić. Przy tych wyborach jest troszeczkę 
inaczej, ponieważ może być druga tura. Więc te komitety, które będą miały wybory Burmistrza w 
drugiej turze dla nich te 30 dni jeszcze się przesuwa. Czyli dla tych komitetów, o ile będzie druga 
tura oczywiście termin będzie aż do 30 grudnia, bo 30 listopada jest druga tura wyborów. Nie ma 
takiego jasnego terminu kiedy ma to wszystko zniknąć. Jeżeli natomiast chodzi o poprzednie 
wybory do Parlamentu Europejskiego to po 30 dniach jeżeli ktoś nie usunął plakatów, a były jakieś 
zgłoszenia to było to usuwane. Czyli też później trzeba zgłosić, bo ja też nie jeżdżę po wszystkim 
miejscach i nie wiem gdzie coś zostało. Więc po tym terminie trzeba by do mnie zgłaszać, ja się 
wtedy  skontaktuję z tymi komitetami wyborczymi. 

Pan Jerzy Rodak – Radny –  z tej samej ustawy wynika, że jeżeli w tym terminie plakaty nie 
zostaną usunięte Policja ma prawo karać mandatem.  

Pan Burmistrz – chciałbym się jeszcze tutaj odnieść do sprawozdania radnego  Pana Franciszka 
Przynogi, tam było takie stwierdzenie, że Burmistrz nie wykonał inwestycji (wymienionych tam 
kilka było) tylko dlatego, że nie chciał. Ja po prostu przypomnę jeszcze raz, że Państwo 
wprowadzaliście inwestycje do budżetu, ponieważ nie było pokrycia w dochodach zwiększaliście 
dochody gminy ze sprzedaży mienia, a ponieważ nie były wykonywane w związku z tym nie mogły 
być też  inwestycje te wykonane. Zresztą tak żeśmy to ustalali przy uchwalaniu budżetu, bo w 
innym przypadku gdyby to tylko od moich chęci zależało to po prostu mielibyśmy nadmiar gotówki 
i moglibyśmy sobie nią dysponować. 

Ad. II pkt 9 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
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Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – powoli zbliżamy się do zakończenia sesji 
ja bym prosił w tej chwili Pana Burmistrza o wręczenie pamiątkowych dyplomów.  

Pan Adam Gliniak – Burmistrz –  szanowni Państwo minęły cztery lata, mogliśmy się nie zgadzać 
w niektórych sprawach, w niektórych żeśmy się zgadzali, ale razem pracowaliśmy dla dobra 
mieszkańców gminy i za to chciałem Państwu serdecznie podziękować, za wasz wysiłek, za wasz 
trud za to, że próbowaliście po prostu problemy mieszkańców załatwiać. Oczywiście wszystkich się 
nie da, bo wiadomo, że środków jest tyle ile jest i tylko za realne pieniądze można te problemy 
rozwiązywać, bo najczęściej jest tak, że bez pieniędzy się ich rozwiązać nie da. Także chciałbym 
podziękować Paniom i Panom Radnym, Panu Przewodniczącemu, również chciałbym podziękować 
wszystkim Dyrektorom, Kierownikom jednostek organizacyjnych, Pracownikom Urzędu, że 
włożyli również dużo, dużo trudu w to, aby prace, te zadania, które były przez Państwa stawiane 
również były wykonywane w sposób właściwy. Pozwólcie Państwo, że przede wszystkim 
podziękuję w pierwszej kolejności Panu Przewodniczącemu i wręczę pamiątkowy dyplom, a 
następnie wspólnie z Panem Przewodniczącym każdemu z Państwa.  

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – pozwólcie Państwo, że wręczę Panu 
Burmistrzowi Adamowi Gliniakowi z okazji zakończenia VI kadencji Rady Miejskiej 
podziękowanie za pełną zaangażowania pracę w mijającej kadencji 2010 – 2014, dla Pana 
Sekretarza Gminy podziękowanie za współpracę oraz Pani Skarbnik Gminy.  

Pozwólcie Państwo, że ja krótko podsumuję tą kadencje jako Przewodniczący Rady Miejskiej – 
dnia 21 listopada 2010 roku zostaliśmy wybrani radnymi na kolejną już VI kadencję Rady 
Miejskiej. Za kilka dni moja kadencja zakończy się, pora więc na krótkie podsumowanie. 
Obejmując przed czteroma laty z Waszej woli funkcję Przewodniczącego Rady wiedziałem, że 
będzie to trudna kadencja, że trzeba będzie się zmierzyć z inną sytuacją niż miało to miejsce 
dwanaście lat temu kiedy po raz pierwszy zostałem Przewodniczącym. Przekonaliśmy się, że te 
dwa organy samorządu gminnego – organ stanowiący jakim jest Rada i organ wykonawczy 
Burmistrz mogą mieć dwa spojrzenia na tą samą sprawę jaką jest rozwój gminy. Każda decyzja, 
każda uchwała poprzedzona była dyskusją, która prowadziła do wypracowania takich rozwiązań, 
aby były one z korzyścią dla wszystkich naszych mieszkańców. Zdaję sobie sprawę z tego, że 
każdy z Was na początku tej kadencji miał konkretne zamierzenia, plany i oczekiwania, które chciał 
zrealizować decydując się zostać radnym. Na pewno część z nich zrealizowaliście, a część nie. 
Sadzę jednak, że te lata na pewno nie były zmarnowane dla naszej gminy i zostało zrealizowanych 
wiele inwestycji pomimo istotnych różnic pomiędzy Radą a Burmistrzem, to jednak ta Rada 
zdecydowała o podjęciu takich inwestycji, którymi Burmistrz mógł się potem pochwalić. I tak w 
roku 2011 wydatki majątkowe wyniosły około 6,5 mln złotych – wykonano m.in. budowę placów 
zabaw dla dzieci, drogi wewnętrzne, wodociąg, kanalizacja przy Strefie A-18, pierwszy etap 
remontu dróg gminnych w ramach tzw. „Schetynówek”. W roku 2012 na inwestycje przeznaczono 
około 3,5 mln złotych –  zrealizowano remont świetlicy wiejskiej w Klikowie, częściową 
Rewitalizację Placu Wolności, wodociąg Żaganiec, Jaśminowa oraz kanalizacja – Sportowa. W 
2013 roku wydatki inwestycyjne wyniosły około 8 mln złotych – najważniejszą inwestycją była 
Rewitalizacja Parku Dworskiego, wykonano także plac zabaw w rejonie kompleksu sportowego 
przy ulicy Piaskowej, a także przeprowadzono remont kapitalny dach na budynku Ośrodka Pomocy 
Społecznej przy ulicy Kolejowej, o który tak zabiegaliśmy. Niewątpliwie dużym sukcesem była 
poprawa bezpieczeństwa mieszkańców poprzez przeznaczenie środków finansowych na zakup 
nowego samochodu pożarniczego dla OSP Iłowa oraz używanego dla OSP Konin. W roku 2014 na 
wydatki inwestycyjne zaplanowano kwotę ponad 4 mln złotych przeznaczając je m.in. na 
następujące zadania – wodociąg w Czernej, kanalizacja ulicy Jaśminowej, na nasz wniosek 
wykonano oświetlenie ulicy Traugutta, Poniatowskiego, Leśnej, na ukończeniu jest drugi etap 
naprawy dróg gminnych w ramach Programu „Schetynówek” – tu muszę jednak zaznaczyć, że na 
wsiach jest to jak najbardziej do przyjęcia, jednak tutaj w mieście pojawiają się głosy i takie 
stanowisko było na posiedzeniu wspólnym komisji we wrześniu, że ten typ rozwiązania nie 
powinien mieć na terenie miasta miejsca. 
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 Jednak przejdziemy do sukcesów tej kadencji –  mogę zaliczyć już na samym początku podjęcie 
uchwały uchylającej budowę kładki dla pieszych nad stawem przy ulicy Młyńskiej i zaoszczędzenie 
w ten sposób ponad 200 tysięcy złotych oraz zobowiązanie Burmistrza do odzyskania sprzedanej w 
latach poprzednich drogi, co zakończyło się sukcesem. Niestety przez te cztery lata nie udało się 
wykonać zresztą nie z naszej winy takich zadań jak: remonty świetlic wiejskich w Jankowej 
Żagańskiej, Szczepanowie, wykonanie chodnika na ulicy Akacjowej oraz doprowadzenie energii 
elektrycznej do bliska w Czernej.  Nie mniej ważną sprawą było podjęcie przez tą Radę z własnej 
inicjatywy lub na wniosek zainteresowanych środowisk takich uchwał jak: uchwała w sprawie 
zasad przysługiwania diet sołtysom i zwrotu kosztów podróży, uchwała w sprawie określenia 
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu, uchwała w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 
na remonty zabytków, uchwała w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy oraz uchwały w 
sprawie funduszów sołeckich oraz niedawno podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Gminy, a także dzisiejsza uchwała w sprawie stypendiów dla młodzieży wybitnie 
uzdolnionej. Szanowni Państwo pomimo różnic jakie występowały pomiędzy Burmistrzem a Radą 
muszę stwierdzić, że większość strategicznych decyzji służących rozwojowi gminy było 
podejmowanych jednogłośnie i za to chciałbym Wam serdecznie podziękować. Dziękuję swoim 
Zastępcom za pomoc w pracy Rady, Przewodniczącym Komisji za sprawne, umiejętne kierowanie 
pracami Komisji, Pani Skarbnik Gminy, Panu Sekretarzowi, Kierownikom Referatów Urzędu  
dziękuję za współpracę i merytoryczne przygotowanie uchwał, Dyrektorom i Kierownikom 
Jednostek Organizacyjnych Gminy również dziękuję za dobrą współpracę z Radą, dziękuję również 
Sołtysom za współpracę. Szanowni Państwa przez te cztery lata odbyliśmy 42 sesje Rady i 
podjęliśmy 338 uchwał, wszystkie uchwały nawet te dotyczące wydawałoby się drobnych spraw, 
czy uchwały strategiczne gminy były uchwałami ważnymi. Tylko kilka z nich zostało uchylonych 
przez organy nadzoru. Pozwólcie Państwo, że za te 42 sesje i czteroletnią współpracę szczególne 
słowa podziękowania złożę mojej współpracownicy z Biura Rady Pani Marii Sokołowskiej. Na 
zakończenie chciałbym Wam wszystkim szanowni Radni podziękować i życzyć dalszych sukcesów 
w pracy zawodowej, w życiu osobistym. Dziękuję tym wszystkim, którzy mnie wspierali przez 
ostatnie cztery lata w pracy w funkcji Przewodniczącego Rady,  a także tym wszystkim, którzy 
przez ostatnie dwadzieścia lat kiedy byłem radnym mnie wspierali, jak wiecie nie stratuję już do 
Rady, także dziękuję bardzo za ten dwudziestoletni okres.  

Ad. II pkt 10 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Józef Brzezicki –  Przewodniczący Rady Miejskiej  
zamknął  obrady XLII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 11 stron, ponumerowanych od 1 do 11. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14

00
 do godz. 16

00
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


